
Protokół 

z Zebrania Wiejskiego w Jankowicach 

w dniu 29 stycznia 2019 r. 

 

 

 Zebranie Wiejskie w Jankowicach zostało zwołane przez Burmistrza Miasta Kuźnia 

Raciborska, Zarządzeniem nr B.0050.28.2019 z dnia 21.01.2019 w sprawie zwołania 

Zebrania Wiejskiego dla dokonania wyboru organów sołectwa Jankowice. 

Na przewodniczącego zebrania Burmistrz wyznaczył Sekretarza Miasta, Dominika Klimanka. 

W Zarządzeniu został uwzględniony zapis ze statutu sołectwa,  mówiący o tym, że w 

przypadku nieuzyskania w pierwszym terminie wymaganej dla prawomocności obrad liczby 

mieszkańców, Zebranie odbędzie się w drugim terminie, czyli po upływie 15 minut i będzie 

prawomocne bez względu na liczbę biorących w zebraniu mieszkańców. 

Porządek Zebrania: 

1. Otwarcie zebrania  

1.1. powitanie zebranych przez Przewodniczącego Zebrania. 

2. Sprawdzenie  kworum i stwierdzenie prawomocności zebrania. 

3. Sprawozdanie z działalności Rady Sołeckiej i Sołtysa za okres kadencji 2014-2018r. 

4. Wybór Komisji  Skrutacyjnej dla przeprowadzenia tajnego głosowania w sprawie wyboru 

Sołtysa i Rady Sołeckiej. 

5. Wybór sołtysa 

5.1. – Zgłaszanie kandydatów  

5.2. – Zamknięcie listy kandydatów 

5.3. – Omówienie sposobu głosowania 

5.4. – Przeprowadzenie tajnego głosowania. 

5.5. – Ustalenie wyniku głosowania 

5.6. – Ogłoszenie wyników 

– Odczytanie protokołu Komisji Skrutacyjnej 

– Odczytanie Uchwały Zebrania Wiejskiego w sprawie Wyboru Sołtysa. 

6. Uchwała w sprawie ustalenia składu liczbowego Rady Sołeckiej. 

7. Wybór członków Rady Sołeckiej.  

 7.1– Zgłaszanie kandydatów. 

7.2- Zamknięcie listy kandydatów. 

7.3– Omówienie sposobu głosowania. 

7.4– Przeprowadzenie tajnego głosowania 

7.5– Ustalenie wyniku głosowania. 

7.6– Ogłoszenie wyników  



– Odczytanie protokołu Komisji Skrutacyjnej 

– Odczytanie Uchwały Zebrania Wiejskiego w sprawie wyboru członków 

Rady Sołeckiej. 

8.Zapytania i wnioski. 

9.Zakończenie Zebrania Wiejskiego. 

 

Ad. 1 

Otwarcia Zebrania dokonał jego przewodniczący, Dominik Klimanek. Na podstawie podpisów 

na liście obecności nie stwierdził kworum, co spowodowało konieczność ogłoszenia drugiego 

terminu Zebrania, co uczynił. 

W oczekiwaniu na prawomocność zdecydowano realizować punkt 8 porządku obrad. 

 

Ad. 8 

Jako pierwszy głos zabrał Burmistrz, który przedstawił działania Gminy w celu poprawy 

jakości życia mieszkańców, między innymi budowa chodnika w Jankowicach, program 

Odnawialne Źródła Energii, Program Ograniczania Niskiej Emisji, Program „Czyste 

powietrze”, szkolenia dla mieszkańców mające na celu poprawę kompetencji cyfrowych w 

ramach projektu „Obywatel IT”.  

Przewodniczący zapowiedział, że punkt ten będzie realizowany podczas pracy Komisji 

Skrutacyjnej 

 

Ad. 2. 

Po upływie wyznaczonego czasu, Przewodniczący  powitał zebranych mieszkańców i 

przystąpił do realizacji ustalonego porządku Zebrania.   Obrady od tego momentu były 

prawomocne. 

 

Ad. 3 

Sprawozdanie z działalności Rady Sołeckiej i Sołtysa przedstawił Sołtys Norbert Gacka. 

Sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. 4 

Na członków Komisji Skrutacyjnej zaproponowano: Marię Spyra, Mateusza Procek, Gerarda 

Hanuska – wszystkie osoby zgodziły się na pracę w Komisji. 

 

Ad. 5 

Na Sołtysa zgłoszono tylko jedną kandydaturę: Pana Norberta Gackę. 

Pan Gacka wyraził zgodę na kandydowanie. 



Przewodniczący Zebrania omówił sposób głosowania. Komisja Skrutacyjna rozdała 

mieszkańcom karty do głosowania, na której wpisywano nazwisko kandydata. Następnie 

karty zebrano do urny i Komisja Skrutacyjna przystąpiła do ustalenia wyniku głosowania, co 

zostało udokumentowane w sporządzonym protokole, który został odczytany. Protokół 

Komisji wraz z kartami do głosowania znajduje się w załączeniu do protokołu. Następnie 

Przewodniczący odczytał uchwałę nr 1 Zebrania Wiejskiego, w sprawie wyboru Sołtysa 

Sołectwa Jankowice na kadencję 2018-2023. 

 

Ad. 6 

Przewodniczący zwrócił się do Sołtysa z pytaniem o liczbę członków Rady Sołeckiej 

Jankowic. Sołtys podał liczbę 12, jak do tej pory. Innych propozycji nie zgłoszono. 

Uchwała nr 2 w sprawie ustalenia składu liczbowego Rady Sołeckiej Jankowic została 

poddana pod głosowanie i podjęta jednogłośnie. 

 

Ad. 7 

Komisja przyjęła następujące kandydatury na członków Rady Sołeckiej: Ginter Depta, 

Henryk Ganczorz, Leszek Granieczny, Mirosław Kłoda, Zbigniew Muras, Jan Procek, 

Gabriela Rzepka, Roman Szendzielorz, Zygfryd Sznajder, Konrad Zięć, Robert Rabiega, 

Bernadeta Kaczorowska. Wszystkie osoby zgodziły się na kandydowanie. 

Następnie zostały przygotowane karty do głosowania, na których wypisano nazwiska 

kandydatów. Uczestnicy zebrania zostali poinformowani o sposobie głosowania. Komisja 

rozdała karty, po chwili zebrała je do urny i przystąpiono do ustalenia wyniku głosowania. W 

tym czasie kontynuowano omawianie spraw bieżących sołectwa. 

 

Ad. 8 c.d. 

- co z osobami, które nie zdążą wymienić kotłów c.o. do 2023? 

Odp. Burmistrz: rozumiem, że trudno jest wymieniać coś, co dobrze działa, ale jest taki 

obowiązek, za niewykonanie którego będą kary. Mając na uwadze różne możliwości naszych 

mieszkańców, przedstawiamy do dyspozycji różne programy, z których można uzyskać 

dofinansowanie, począwszy od programu PONE.  

- E.Donga: ile mieszkańców złożyło wnioski do OZE i PONE do tej pory, a ile rozpatrzono 

pozytywnie? 

Odp. Burmistrz: znamy dane ogólne, szczegółowe przygotuję. 

-E.Donga: Jankowice w Gminie Kuźnia Raciborska to perła na śląsku pod kątem czystości 

powietrza. Jest to gwarancja rozwoju miejscowości, bo tylko w takich miejscach ludzie będą 

chcieli i będą mogli żyć. 

Pan Donga zwrócił uwagę na dymiący komin Przedszkola w Rudach. 



Burmistrz odpowiedział, że jest to jeden z obiektów, wymienionych w projekcie jaki Gmina 

złożyła, a ma na celu termomodernizację budynków użyteczności publicznej, w sumie 8 

obiektów. 

Pan Donga zaapelował do mieszkańców, aby się wzajemnie nie zatruwać i dbać o to, co 

wkładamy do kotła c.o. i jakiej klasy sprzęt grzewczy użytkujemy. Zasugerował, że dobrze 

byłoby utworzyć miejsce, gdzie można by poznać zasadę działania takiego kotła, np. na 

pellet „na własne oczy”.  Pokazowa kotłownia?  

Następnie Pan Donga zapytał o sprawę składowanych w Jankowicach odpadów 

chemicznych. 

Burmistrz dokładnie omówił podjęte działania i obowiązujące procedury. Zapewnił, że w 

momencie, w którym to będzie możliwe zostanie to usunięte a do tej pory Gmina łoży środki 

na dodatkowe patrole Policji w celu zabezpieczenia tego miejsca. 

Jeden z mieszkańców poprosił o zwrócenie uwagi pracownikom wywożącym śmieci o 

zabezpieczenie we właściwy sposób worków, które pozostawiają w miejsce odebranych. 

 

Ad. 7 c.d. 

Komisja Skrutacyjna zakończyła pracę, co zostało potwierdzone sporządzonym protokołem, 

który został odczytany. 

Protokół wraz z kartami do głosowania stanowi załącznik do protokołu. 

Przewodniczący odczytał uchwałę nr 3 Zebrania Wiejskiego, w sprawie wyboru członków 

Rady Sołeckiej Sołectwa Jankowice. 

 

Ad. 9 

Wobec wyczerpania porządku obrad, Przewodniczący podziękował wszystkim za udział i 

zamknął Zebranie. 

 

 

       Przewodniczący Zebrania 

 

                        Dominik Klimanek 

 

 

 

  


